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The problems of modeling and optimization of the distribution of traffic flow on the network t is urgent. The 
efficiency of solving tasks macro-modeling depends on the analytical forms of the functions of transport costs. In the 
paper we construct a mathematical model of functioning of the transport network, subject to the justice of a hypothesis 
about the distribution of intervals of time between vehicles in the flow of the generalized Erlang law. The density of the 
distribution, the cumulative distribution function and a method of calculating the theoretical moments for generalized 
Erlang distribution was given. The method of determining the parameters of a generalized Erlang law on experimental 
data was developed; the existence of solution of this problem was proved.  The method for testing the hypothesis about 
the distribution of intervals of time between the cars in the stream was introduced.
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С развитием распределенных информационных систем возникли задачи организации обработки инфор-
мации с использованием удаленных ресурсов. Веб-сервисы применяются для обмена сообщениями в сети, из 
них можно комбинировать сложные сервисы для реализаций различных функций. Рассматривается оптимиза-
ционная задача композиции пакета сервисов из доступных веб-сервисов. Ставится задача многокритериальной 
оптимизации с ограничениями на ацикличном ориентированном графе. Векторный критерий агрегируется в 
единственную минимизируемую целевую функцию. Если целевая функция сепарабельная и монотонно воз-
растает, то для оптимального решения задачи выполняется принцип динамического программирования. За-
дача оптимизации с ограничениями на графе решается метод динамического программирования с коррекцией 
решения на узлах графа. Построен также эвристический алгоритм решения задачи с псевдолинейной оценкой 
сложности. Проведено экспериментальное сравнение алгоритма с методом динамического программирования.
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A challenge of information processing with remote resources exploiting is arose under the progress in information technologies. 
Web-services are used for message exchanges, they may be combined for realizing complex activity in a network. An optimization 
problem of a batch query compounding from available web-services is under consideration. Multi-objective optimization problem 
with restrictions on acyclic directed graph is formulated. Objective functions are aggregated into single monotonic increasing goal 
function. If this function is separable, then principle of dynamic programming holds true for optimal solution of the problem. 
Formulated optimization problem with constrains is solved with dynamic programming exploiting, corrections of services assignment 
are performed on each node in searching procedure. Heuristic algorithm for the problem solution is presented, complexity of the 
algorithm is pseudo linear. The algorithm was compared with dynamic programming method, experimental results are shown.
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В статье предлагается архитектура обучающей виртуальной лаборатории, интегрированной с расширенной 
системы архивации и передачи изображений – APACS. Система APACS была реализована нами на основе СОА 
(сервис-ориентированная архитектура) с целью увеличения возможностей PACS (Picture Archiving Communication 
System) для телемедицины. На основе стандарта дистанционного обучения IMS-LD (IMS Learning Design) и СОА 
разработана и представлена в виде демо-версии виртуальная лаборатория по обучению врача-рентгенолога диагно-
стике заболеваний головного мозга. Целью предлагаемой виртуальной лаборатории является расширение возмож-
ностей обучения врачей-радиологов на основе современных ИТ подходов. Для этого система APACS дополняется 
модулями системы дистанционного обучения. Для организации сценария обучения предлагается использовать спец-
ификации открытого обучения IMS-LD, разработанные организацией IMS Global Learning Consortium.


